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REVISTA PRESEI 
 

 Avocatii bucuresteni protesteaza astazi pe scarile Curtii de Apel: Ce nemultumiri au si cate barouri din tara ies 
in strada 
Avocatii din Baroul Bucuresti se vor aduna luni, 11 februarie 2019, incepand cu ora 13:00, pe scarile Curtii de Apel 
Bucuresti pentru a trage "un semnal de alarma in legatura cu nivelul si modalitatea de stabilire a onorariilor din 
oficiu". 
La proteste va fi prezent si prodecanul Baroului Bucuresti, dl. av. Mihnea Stoica, se precizeaza intr-un comunicat 
remis Ziare.com. 
Avocatii bucuresteni "vor purta banderole albe pe brat, alaturandu-se astfel colegilor din 14 barouri din tara care 
au anuntat proteste incepand cu aceeasi data, pana la solutionarea disfunctionalitatilor din sistemul de asistenta 
juridica", mai arata sursa citata. 
Protestul este etapizat astfel: 
1. prezentarea avocatilor in cauzele respective, purtand o banderola alba pe brat in perioada 11.02.2019 - 
24.02.2019; 
2. asigurarea asistentei judiciare exclusiv in cauzele penale in care se discuta masurile preventive in perioada 
25.02.2019 - 10.03.2019; 
3. neasigurarea asistentei judiciare, la inceput cate 30 minute pe zi, timp de o saptamana, apoi pe termen 
nelimitat, pana la identificarea si aplicarea solutiilor la problemele de mai sus cu incepere din 11.03.2019. 
Solicitarile celor 14 barouri vizeaza: 
1. Majorarea onorariilor cuvenite avocatilor pentru prestarea serviciilor de asistenta judiciara in materie penala, 
in cadrul sistemului de ajutor public judiciar, a serviciilor de asistenta judiciara si extrajudiciara, precum si pentru 
asigurarea serviciilor de asistenta judiciara privind accesul international la justitie in materie civila si cooperarea 
judiciara internationala in materie penala: 
2. Reglementarea prin Protocol a onorariilor/remuneratiilor cuvenite curatorilor. 
3. Eliminarea practicii judecatorilor ori procurorilor de cenzurare a acestor onorarii. 
"Protestul de luni este premergator intalnirii programate cu membrii Comisiei pentru Cercetarea abuzurilor, 
combaterea coruptiei si petitii din Senatul Romaniei impreuna cu Comisia juridica, de numiri, disciplina, imunitati 
si validari a Senatului Romaniei, la care vor participa si reprezentanti ai UNBR, Ministerului Justitiei, Ministerului 
Finantelor Publice, Parchetul General, CSM si presedintii comisiilor de buget din cele doua camere ale 
Parlamentului", se mai precizeaza in comunicatul citat. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Parlamentul începe, luni, dezbaterile pe marginea proiectului de buget pe 2019 
Comisiile parlamentare se reunesc luni pentru a dezbate proiectul bugetului de stat şi al asigurărilor sociale de 
stat pe 2019. 
Conform calendarului stabilit de Birourile permanente reunite, deputaţii şi senatorii au termen până luni la ora 
12,00 pentru a depune amendamente. 
Şedinţele comisiilor de specialitate vor începe la ora 15,00, pentru avizarea proiectelor. În acelaşi timp vor lucra şi 
comisiile pentru buget, care urmează să întocmească raportul de fond până miercuri la ora 15,00. Tot miercuri va 
avea loc o şedinţă a Birourilor permanente reunite pentru stabilirea timpilor de dezbatere în plen. 
Dezbaterea proiectului de buget în plenul comun al Parlamentului va începe miercuri de la ora 16,00, iar votul 
final este programat vineri. 
Guvernul a aprobat în şedinţa din 8 februarie proiectele privind Legea bugetului de stat şi Legea bugetului 
asigurărilor sociale de stat pe 2019. Ministrul finanţelor, Eugen Teodorovici, a anunţat că proiectul de buget este 
fundamentat pe o creştere economică de 5,5%, ceea ce înseamnă o valoare a Produsului Intern Brut de 1.022,5 
miliarde lei, un salariu mediu brut de 5.163 lei, iar numărul de salariaţi din economie va ajunge la 5,282 milioane. 
Deficitul bugetar a fost stabilit la 2,55% din PIB.  
(Sursa: Agerpres) 
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 Parlamentarii care voiau să facă amendamente la Buget s-au trezit cu site-ul MDRAP nefuncţional 
Vicepreşedintele PMP, Ionuţ Simionca, a afirmat că site-ul Ministerului Dezvoltării Regionale şi Administraţiei 
Publice nu poate fi accesat, fiind astfel o piedică majoră în formularea de amendamente legate de dezvoltarea 
locală. El a mai spus că bugetul e îndreptat spre consum, nu investiţii. 
„Încă o piedică în calea formulării de amendamente la buget: site-ul MDRAP, nefuncţional În timp ce încercam, sub 
presiunea timpului, să formulez amendamente la proiectul Legii bugetului de stat pe 2019, am constatat că site-ul 
Ministerului Dezvoltării Regionale şi Administraţiei Publice nu poate fi accesat. Cele mai multe solicitări legate de 
buget, pe care le-am strâns de la primarii judeţului Bistriţa-Năsăud şi de la cetăţenii acestui judeţ, se referă la 
investiţii publice finanţate prin programe gestionate de MDRAP. Căderea site-ului acestei instituţii devine astfel o 
piedică majoră în formularea de amendamente legate de dezvoltarea locală”, a declarat vicepreşedintele PMP, 
Ionuţ Simionca, într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
Deputatul PMP a mai spus că prin ”programul sfidător de dezbatere şi adoptare a proiectului Legii bugetului de 
stat pe anul 2019 şi prin piedicile create împotriva includerii la finanţare a proiectelor de dezvoltare locală, actuala 
Putere PSD-ALDE-UDMR continuă bătaia de joc la adresa Parlamentului şi a românilor plătitori de taxe şi 
impozite”. 
Vicepreşedintele PMP a conchis că bugetul pe 2019 este construit pe cheltuieli îndreptate spre consum, nu spre 
investiţii. 
„Bugetul pe 2019 este un buget nerealist, bazat pe încasări supradimensionate şi pe cheltuieli îndreptate spre 
consum, nu spre investiţii şi dezvoltare. În acelaşi timp, maniera în care obstrucţionează dezbaterile pe Legea 
Bugetului de stat pe 2019 arată că actuala putere PSD-ALDE, cu ale sale tendinţe dictatoriale, pune în pericol 
democraţia şi viitorul României”, a conchis deputatul PMP, Ionuţ Simionca. 
Conducerea Parlamentului a aprobat, sâmbătă, calendarul dezbaterii bugetului de stat pe 2019. Amendamentele 
vor fi depuse până luni, la ora 12.00, iar votul final este programat vineri. 
Potrivit programului de dezbatere şi adoptare a bugetului de stat pe anul 2019, aprobat în şedinţa Birourilor 
permanente reunite ale Camerei Deputaţilor şi Senatului, parlamentarii vor putea depune amendamente până 
luni, la ora 12.00, urmând ca până la ora 14.00 acestea să fie centralizate. 
Comisiile de specialitate din Parlament vor da avize luni, de la ora 15.00. 
Marţi şi miercuri comisiile de buget-finanţe din Senat şi Camera Deputaţilor vor elabora rapoartele, acestea 
urmând a fi depuse la Birourile permanente reunite miercuri, la ora 15.00. 
Şedinţa comună a celor două camere ale Legislativului pentru dezbaterea şi adoptarea proiectului bugetului de 
stat pe 2019 va începe miercuri, la ora 16.00. 
Votul final este programat vineri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Vâlcov, consilierul premierului Dăncilă: Taxa pe lăcomie „este posibil să se modifice pe acest mic segment”: 
energie - încălzire 
Darius Vâlcov, consilierul premierului Viorica Dăncilă, a anunţat, duminică seara, că discută modificare „taxei pe 
lăcomie” pentru energie, deoarece sunt nişte probleme legate de încălzire. Discuţiile vor fi făcute după aprobarea 
bugetului. 
„Taxa pe lăcomie, nu cred că s-a pus niciodată problema (de renunţare - n.red.). Există discuţii pe taxa pe lăcomie 
pe anumite aspecte. Vorbim de nişte analize pe energie. Vorbim de producătorii pe cărbune, pe încălzire, de 
regulă, de CET-uri, de CEO Oltenia, CEO Hunedoara. Acolo sunt nişte analize, pentru că, în 2018, în afară de faptul 
că economia a dus-o într-un ritm bun, s-au făcut şi foarte multe analize care vor pregăti sau o pregătit reformele 
din acest an. În ceea ce priveşte energie, vorbim de o componentă de reformă. Este posibil ca pe acest mic 
segment să se modifice”, a afirmat Darius Vâlcov, într-o emisiune la Antena 3. 
Consilierul premierului a spus că trebuie modificată taxa pe lăcomie, făcând referire la „riscul de încălzire”. 
„Se ştia (de riscul de încălzire, înainte de adoptarea OUG nr. 114/2018), au fost făcute nişte analize, s-a discutat în 
coaliţie, în coaliţie s-a decis ceva, am mers la ministere, la ministere s-a decis altceva. Lucrurile sunt un pic neclare 
de la momentul construcţiei. Ceva a fost acolo, pentru că iniţial aşa ar fi trebuit să fie, fără partea de încălzire. Se 
pare că în forma în care a ieşit în public a existat această modificare. Mai mult, şi o greşeală, o scăpare, când s-a 
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discutat despre reducerea taxelor la constructori. La sectorul construcţiilor, acolo lipseşte un cuvânt. Greşeala 
aceia se poate remedia printr-o simplă modificare”, a detaliat Vâlcov. 
De asemenea, Vâlcov a mai spus că UDMR are reproşuri legate de „taxa pe lăcomie”, dar nu a menţionat ce 
reproşuri. 
„UDMR nu au spus la ce se referă. Despre energie, ştim noi sigur că sunt câteva lucruri pe care vrem să le 
îndreptăm”, a mai spus Vâlcov. 
De asemenea, de parte, din piaţa de capital şi cea bancară au fost cele mai multe presiuni pentru a fi schimbată 
„taxa pe lăcomie”, a precizat consilierul premierului. 
„Discuţiile cu UDMR-ul s-au încheiat şi s-au încheiat foarte bine (pe buget - n.red.). 99% din discuţii s-au încheiat. 
(...) Sunt nişte discuţii (legate de modificare taxei pe lăcomie şi propuse de UDMR) care nu trebuit făcute în 
corelaţie cu bugetul”, a subliniat Vâlcov. 
Astfel, până vineri trebuie adoptat bugetul de către Parlament, a reamintit Vâlcov. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Noul proiect de buget aferent pensiilor prevede un excedent mai mare cu 1.2 miliarde de lei 
Bugetul asigurărilor sociale de stat aferent sistemului public de pensii pentru 2019 este construit cu un excedent 
de 2.9 miliarde de lei, arată noul proiect publicat vineri seara de Ministerul Finanţelor Publice (MFP), cu 1.2 
miliarde de lei mai mult decât cel anunţat la 31 ianuarie. 
„Bugetul asigurărilor sociale de stat aferent sistemului public de pensii se stabileşte la venituri în sumă de 
71.662.090 mii lei, iar la cheltuieli în sumă de 68.761.379 mii lei, atât la credite de angajament cât şi la credite 
bugetare, cu un excedent de 2.900.711 mii lei”, scrie în proiectul publicat vineri seara, în jurul orei 22:00, pe site-
ul MFP. 
În schimb, proiectul publicat la 31 ianuarie prevedea aceleaşi venituri, de peste 71,66 miliarde de lei, dar cheltuieli 
mai mari, de 69,96 miliarde de lei, atât la credite de angajament, cât şi la credite bugetare, cu un excedent de 1.7 
miliarde de lei. 
Potrivit noului proiect, acelaşi buget are sistemul de asigurare pentru accidente de muncă şi boli profesionale se 
stabileşte: venituri de 181,435 milioane de lei, cheltuieli de 130,919 milioane de lei, atât la credite de angajament, 
cât şi la credite bugetare, cu un excedent de 50,516 milioane de lei. 
Prin noul proiect, pentru bugetul asigurărilor pentru şomaj, veniturile au fost stabilite la 1,35 miliarde de lei, la fel 
precum la 31 ianuarie. În schimb, cheltuielile pentru acesta au fost stabilite pentru creditele de angajament la 
1,583 miliarde de lei, mai mici cu 100 de milioane de lei decât anterior, iar pentru creditele bugetare la 1,03 
miliarde de lei, cu 100 de milioane de lei mai puţin, iar noul excedent este de 320,335 milioane de lei, cu 100 de 
milioane de lei mai mare decât anterior. 
„Fondul de garantare pentru plata creanţelor salariale instituit prin Legea nr. 200/2006 privind constituirea şi 
utilizarea Fondului de garantare pentru plata creanţelor salariale, cu modificările ulterioare, se stabileşte la 
venituri în sumă de 905.299 mii lei, iar la cheltuieli în sumă de 18.263 mii lei, atât la credite de angajament, cât şi 
la credite bugetare, cu un excedent de 887.036 mii lei”, menţionează noul proiect de buget. Acestea reprezintă 
aceleaşi niveluri precum cele anunţate cu opt zile înainte. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Justiţiei, mesaj pentru avocaţii care vor să protesteze luni: Au primit onorariile alocate de instanţe 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, le-a transmis, pe Facebook, avocaţilor care au anunţat că vor protesta luni că 
au primit banii care au fost alocaţi de către instanţele judecătoreşti. 
"Simple precizări! Înţelegând faptul că se apropie alegerile la avocaţi, înţelegând şi faptul că unii au intrat în 
campanie, postez din nou mesajul din 23 noiembrie 2018, cu precizarea faptului că avocaţii nu şi-au 
precizat/reconsiderat poziţia !", a scris Tudorel Toader, pe Facebook. 
Ministrul Justiţiei a ataşat postării memoriul Uniunii Naţionale a Barourilor din România, precum şi răspunsul 
ministerului Justiţiei la acesta. 
Precizarea vine în condiţiile în care avocaţii bucureşteni au anunţat că se vor aduna luni, la ora 13:00, pe scările 
Curţii de Apel Bucureşti pentru a trage un semnal de alarmă în legătură cu nivelul şi modalitatea de stabilire a 
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onorariilor din oficiu. Ei solicită majorarea onorariilor cuvenite avocaţilor, reglementarea prin protocol a 
onorariilor/remuneraţiilor cuvenite curatorilor, dar şi eliminarea practicii judecătorilor ori procurorilor de 
cenzurare a acestor onorarii. 
În răspunsul publicat de Toader, se arată că Ministerul Justiţiei a solicitat Ministerului Finanţelor Publice un 
necesar estimat de credite bugetare în sumă de 48.400.000 de lei (10.298.000 euro) pentru achitarea onorariilor 
privind asistenţa juridică acordată din oficiu, acordarea ajutorului public judiciar, în baza fundamentărilor 
transmise de către instanţele judecătoreşti. 
"Prin Legea bugetului de stat nr 2/2018 în bugetul pe anul 2018, au fost aprobate credite bugetare în sumă de 
37.943.000 de lei (8.073.000 euro), pentru achitarea onorariilor privind asistenţa judiciară acordată din oficiu, 
acordarea public judiciar. În primele trei trimestre ale anului 2018 (ianuarie-septembrie), au fost efectuate 
deschideri de credite pentru plată onorarii avocaţi în sunmă de 37.728.000 lei (8.027.000 euro), rezultând un 
buget rămas de utilizat în sunmă de 215.000 lei (46.000 de euro). Astfel, în luna octombrie, din necesarul de 
credite solicitat de instanţele judecătoreşti pentru achitarea onorariilor aferente lunii septembrie 2018, în sumă 
de 3.459.000 de lei (736.000 de euro), a fost efectuată o deschidere parţială în sunmă de 215.00 de lei, 
înregistrându-se sume neonorate avocaţilor din oficiu în sumă de 3.244.000 de lei (690.000 de euro)", potrivit 
sursei citate. 
Prin urmare, Ministerul Justiţiei precizează că a asigurat plata integrală a onorariilor avocaţilor, în funcţie de 
necesarul de credite transmis de către instanţele judecătoreşti, raportat la bugetul aprobat pe anul 2018, până la 
epuizarea bugetului. 
În plus, precizează Ministerul Justiţiei, la rectificarea bugetară, Ministerul Finanţelor a suplimentat creditele 
bugetare cu suma de 30.637.000 de lei cu titlu cheltuieli de personal, doar pentru plata salariilor şi altor drepturi 
de personal, nealocându-se însă fonduri pentru plata onorariilor avocaţilor. Instituţia condusă de Tudorel Toader 
a mai cerut, şi la cea de-a doua rectificare bugetară, bani de la Finanţe pentru plata onorariilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiect de lege pentru creșterea vârstei de pensionare la poliţişti şi militari 
Un senator social-democrat vrea să îi scoată la pensie mai târziu pe poliţişti şi militari, adică să crească limita de 
vârstă de la 45 la 50 de ani. O să avem poliţişti bătrâni şi gardieni de penitenciare obosiţi, dacă se întâmplă aşa, 
prevăd sindicaliştii din domeniu. 
În Belgia, Franţa şi Germania, cadrele militare ies la pensie cel mai devreme la 52 de ani. Cu acest argument, plus 
lipsa de personal de la noi, senatorul social-democrat Liviu Brăiloiu propune ca militarii si politistii sa lucreze mai 
mult. 
„Nu este normal ca un personal civil să iasă la pensie la 62-65 de ani şi personalul militar la 38-40. Înteleg, sunt 
condiţii grele de muncă, dar şi în viaţa civilă sunt sectoare de activitate cu condiţii mult mai grele”, spune 
deputatul PSD. 
Vestea i-a necăjit şi mai mult pe poliţişti şi gardienii de la penitenciare. Zilele trecute au protestat în faţa 
parlamentului ca să afle senatorii şi deputaţii că sunt nemulţumiţi de salarii şi de condiţiile de muncă. Acum, 
adaugă pe lista şi creşterea vârstei de pensionare. Supăraţi, îi acuză pe politicieni că nu ştiu cât de grea şi 
solicitantă este munca din apărare. 
- Luna trecută, doi colegi de 46 de ani... a fost înmormântarea la ei, au decedat, media de vârstă e foarte mică. 
Sorin Dumitrașcu, expert penitenciare: „Nu putem să lucrăm în cârje, să ne ducem cu bătrâni să asigurăm ordinea 
publică, nu putem să ne ducem cu bătrâni care să lucreze într-un penitenciar.” 
Dumitru Coarnă, liderul Sindicatului Național al Polițiștilor: „Era necesară o discuție cu noi, cu sindicatele, pentru 
că ei nu înțeleg sistemul, sau măcar să negociem.” 
În sprijinul ideii de a creşte vârsta de pensionare pentru poliţişti şi militari, senatorul PSD care propune legea, 
adaugă şi compensaţii: două procente în plus la pensie, pentru fiecare an lucrat suplimentar. 
(Sursa: Digi 24) 
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 Guvernul României NU se va opune oficial numirii lui Kovesi la Parchetul European. Dar nici nu o va susţine 
(presă)/ UPDATE 
Guvernul Dăncilă nu se va opune oficial candidaturii Laurei Codruţa Kovesi pentru funcţia de procuror 
european, însă nici nu o va susţine pe fosta şefă a DNA, precizează surse diplomatice citate de ziarul 
„Adevărul“. 
UPDATE: Surse din zona Puterii susțin că varianta prezentată nici măcar nu e o opțiune și că România va veni cu 
un mandat clar. 
Guvernul va trebui să susţină la Bruxelles un punct de vedere oficial privind candidatura Laurei Codruţa Kovesi la 
funcţia de procuror-şef european. Conform procedurii, ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, va formula mandatul cu 
care România va merge în Consiliul UE, acolo unde se va decide numele viitorului şef al Parchetului European. 
Toader a anunţat în primă fază, într-o declaraţie pentru STIRIPESURSE.RO, că-i va avertiza pe miniştrii de Justiţie 
din UE cu privire la abuzurile comise de Kovesi ca şef al DNA. Ulterior, ministrul a declarat că răspunderea pentru 
poziţia României aparţine premeierul Viorica Dăncilă. 
Surse diplomatice susţin că Ministerul de Externe pregăteşte un mandat neutru: nu va susţine candidatura fostei 
şefe DNA, dar nici nu va recomanda un vot împotrivă. Astfel, Dăncilă va motiva că România, pentru că deţine 
preşedinţia Consiliului UE, trebuie să fie "honest broker", deci mediator imparţial. 
Laura Codruţa Kovesi concurează pentru Parchetul European cu alţi doi procurori din Germania şi Franţa. 
Câştigătorul va fi ales prin codecizie: Parlamentului European şi COREPER, instituţie a Consiliului UE. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind împreună cu filiala sa din Societatea Română de 
Televiziune, MediaSind TVR, acuză presiuni exercitate de Președintele –Director General al SRTV, Doina 
Gradea, asupra reprezentantului salariaților în Consiliul de Administrație, Monica Ghiurco.  
Considerăm că aceste presiuni sunt exercitate în scopul intimidării și anulării pozițiilor critice pe care aceasta le-a 
exprimat la adresa conducerii SRTV. Membrul CA a semnalat, în repetate rânduri, chiar și în spațiul public, 
neregulile în funcționarea Societății Române de Televiziune, atât în actualul mandat, cât și în cel anterior sub 
conducerea Irinei Radu, informând în mod curent salariații cu privire la demersurile pe care le întreprinde în 
calitate de membru CA. 
Considerăm inacceptabil faptul că reprezentantului salariaților i se refuză în mod sistematic accesul la informații 
și documente de interes major pentru salariați și pentru bunul mers al societății, în mod special informații de 
natură financiară care ar trebui să fie gestionate cu maximă transparență de conducerea SRTV (onorarii, prime, 
contracte). Acest refuz este o formă de abuz în serviciu pe care nu îl putem ignora și de aceea SRJ MediaSind a 
înaintat solicitări oficiale în baza Legii 544/2001 pentru lămurirea acestor aspecte. 
Mai mult decât atât, constatăm că se exercită o  hărțuire constantă  asupra reprezentantului nostru și al 
salariaților. Cel mai recent exemplu este străduința de a o discredita pe Monica Ghiurco inducând ideea falsă a 
unei incompatibilități în care s-ar afla reprezentantul nostru, prin faptul că este membru, începând din luna 
decembrie, al SRJ MediaSind -  Filiala TVR. Am primit chiar solicitare scrisă de a furniza informații despre  Monica 
Ghiurco, aspect pe care îl consideram incalificabil. 
Acest lucru denotă nu doar necunoașterea legii de către Președintele-Director General Doina Gradea și consilierii 
personali plătiți din bani publici să o sfătuiască în ce fel să-i hărțuiască pe cei care i se opun sau o critică, ci 
și reaua-credință în abordarea dialogului social. A fi membru de sindicat nu este un delict! 
Tratamentul aplicat reprezentantului salariatilor, care nu se bucură de sprijin politic în CA, ales prin vot direct de 
către salariați și nefiind numit de un partid sau grup parlamentar, de Guvern sau Președinție este 
profund discriminatoriu si lezează nu doar persoana în cauza, ci pe toți angajații SRTV. 
Cerem Presedintelui -Director general al SRTv sa înceteze deîndată orice formă hartuire exercitată   la adresa 
reprezentantului salariatilor in CA și a tuturor angajaților, membri de sindicat. 
Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind va sesiza deîndată la EUROPEAN BROADCASTING UNION –
EBU comportamentul abuziv al Președintelui-Director General al SRTV, solicitând, totodată, sprijinul organizațiilor 
internaționale la care este afiliat prin Federația Cultură și Mass-Media FAIR-MediaSind, Federația Europeană a 
Jurnaliștilor și Federația Internațională a Jurnaliștilor. 
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 Şefa Fiscului, Mihaela Triculescu, a schimbat dintr-un foc 19 şefi de la vămi 
Preşedintele Agenţiei Naţionale de Administrare Fiscală (ANAF), Mihaela Triculescu, a dispus aplicarea mobilităţii 
funcţionarilor publici la nivelul a 20 de structuri fiscale din cadrul instituţiei, conform unui comunicat de presă 
transmis MEDIAFAX sâmbătă. 
Cele mai multe decizii au privit structura coordonată de vicepreşedintele ANAF, Ştefan-Cosmin Doliş, unde au 
survenit schimbări la nivelul conducerii, pentru 19 structuri vamale, după cum urmează: la Direcţia Generală a 
Vămilor; la nivelul Direcţiilor Regionale Vamale – 3 directori executivi; 5 şefi Birou Vamal; un şef adjunct birou 
vamal la Birourile Vamale de Interior; 9 şefi birou vamal la Birourile Vamale de Frontieră. 
„ANAF asigură administrarea impozitelor, taxelor, contribuţiilor şi a altor venituri bugetare date prin lege în 
competenţa sa, aplică politica şi reglementările în domeniul vamal şi exercită atribuţiile de autoritate vamală, 
precum şi controlul operativ şi inopinat privind prevenirea, descoperirea şi combaterea oricăror acte şi fapte care 
au ca efect evaziunea fiscală şi frauda fiscală şi vamală, precum şi a altor fapte date prin lege în competenţa 
sa”,au reamintit reprezentanţii Fiscului. 
Direcţia Generală a Vămilor funcţionează în cadrul ANAF, având în atribuţii coordonarea si îndrumarea la nivel 
teritorial a celor opt Directii Regionale Vamale, în cadrul cărora sunt organizate 89 birouri vamale de frontieră şi 
birouri vamale de interior. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul pentru Mediul de Afaceri: România îşi propune să crească cu 65% comerţul cu Turcia, la 10 miliarde 
dolari 
Relaţiile economice România-Turcia au fost relansate, vineri, într-un nou format de cooperare bilaterală, în urma 
căruia România îşi propune o creştere cu 65% a comerţului bilateral cu Turcia, la 10 miliarde dolari. 
„Dinamica economiei mondiale ne invită să valorificăm într-un ritm mult mai alert oportunităţile generate de 
economiile statelor noastre, coroborate cu poziţia geografică. Ne propunem să atingem targetul de 10 miliarde de 
dolari comerţ bilateral, pe baza semnalului politic dat la întâlnirea din octombrie 2018 dintre prim-ministrul 
Viorica Dăncilă şi preşedintele Recep Erdoğan. Ne dorim să ajungem la acest obiectiv valoric, în condiţii de balanţă 
comercială echilibrată”, a declarat, vineri, Ştefan-Radu Oprea, ministrul pentru Mediul de Afaceri, Comerţ şi 
Antreprenoriat. 
În primele 11 luni ale anului trecut, volumul total al schimburilor comerciale ale României cu Turcia a fost de 6,1 
miliarde de dolari, din care exporturi de 2,2 miliarde şi importuri de 3,9 miliarde. 
Vineri, Oprea au avut o întâlnire bilaterală cu Ruhsar Pekcan, ministru al comerţului din Republica Turcia, la 
Bucureşti, temele principale de discuţie fiind stadiul relaţiilor comerciale bilaterale şi agenda primei reuniuni 
JETCO (Joint Economic Trade Cooperation Committee), eveniment care urmează a se desfăşura în Turcia, în 
următoarele luni. 
În plus, miniştrii Comerţului din România şi Turcia au semnat, vineri, Regulamentul de funcţionare a mecanismului 
JETCO, un instrument de dialog bilateral cu participarea mediului de afaceri, care poate facilita intensificarea 
contactelor directe dintre oamenii de afaceri români şi turci, în special pentru a găsi noi nişe de dezvoltare a 
afacerilor. 
Întâlnirea bilaterală a fost precedată de prezenţa celor doi demnitari la Forumul de Afaceri România-Turcia, 
organizat la Camera de Comerţ şi Industrie a României, în prezenţa a peste 150 de companii din ambele ţări. 
„Avem convingerea că relaţiile politice, economice şi comerciale dintre România şi Turcia au fost influenţate în 
mod pozitiv de felul în care oamenii de afaceri îşi desfăşoară activitatea. Trebuie să stabilim cum putem să ridicăm 
nivelul acestei sinergii şi cum să o diversificăm şi în alte sectoare de activitate. Am încredere că în urma acestor 
întâlniri, relaţiile economice şi comerciale bilaterale vor evolua”, a declarat Ruhsar Pekcan. 
Conform datelor înregistrate la ONRC, la 31 decembrie 2018 erau înregistrate în România 15.433 de societăţi 
comerciale cu capital turcesc, cu un capital social subscris de 728,6 milioane dolari, reprezentând 1,18% din 
totalul capitalului subscris de investitorii străini. 
După valoarea investiţiei în echivalent valută, Turcia ocupă locul 16 în clasamentul pe ţări de rezidenţă a 
investitorilor în societăţi comerciale cu participare străină. 
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Sute de milioane de lei pentru partide. Subvenția din bani publici a crescut de 28 de ori din 2016 
Aproape o jumătate de miliard de lei. Atât vor primi partidele politice anul acesta de la bugetul de stat. O 
modificare legislativă iniţiată de PSD a făcut ca subvenţia pentru partide să fie acum de 28 de ori mai mare decât 
în 2016. Social democraţii vor încasa, de exemplu, peste 18 milioane de lei lunar, mai mult decât întreaga sumă 
alocată partidelor în 2016. 
La începutul anului trecut intra în vigoare o modificare la legea finanţării partidelor, iniţiată de trezorierul PSD 
Mircea Drăghici. Astfel, în 2018, subvenția acordată partidelor din bani publici a crescut de cinci ori față de anul 
precedent. Iar anul acesta e de 28 de ori mai mare decât în 2016.  Și ajunge la suma record de 409 milioane de lei, 
mergând până la maximul prevăzut de lege. 
Banii pentru partide sunt alocaţi în funcţie de rezultatele electorale, astfel PSD este cel mai avantajat. 
Însă toate partidele parlamentare, cu excepţia USR, au susţinut proiectul de lege care le aduce zeci sau chiar sute 
de milioane de lei în conturi. 
Chiar şi cei de la UDMR au votat pentru, deşi ei optează pentru subvenţia mai consistentă alocată minorităţilor 
naţionale. 
Banii acordaţi partidelor anul acesta s-ar putea traduce în peste 100 km de drum naţional reabilitat şi reprezintă 
taxele pe muncă a peste 39.000 de români cu salariul minim, mai mulţi decât locuitorii municipiului Câmpina. 
În schimb, statul alocă doar 15.700.000 pentru programul de rechizite şcolare şi sub 100 de milioane pentru 
incubatoare destinate copiilor născuţi prematur. Până şi ministrului Finanţelor îi este dificil să justifice sutele de 
milioane acordate partidelor. 
Potrivit legii, partidele pot folosii banii din subvenție pentru sediul de partid, angajaţi, dar şi pentru propagandă, 
deplasări şi întreţinerea parcului auto. 
În plus, partidelor le sunt decontate şi cheltuielile din campaniile electorale. Și chiar dacă nu reuşesc să 
cheltuiască toţi banii, nu au obligaţia de a-i returna la bugetul de stat. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Eugen Teodorovici va participă luni, la Bruxelles, la reuniunea Eurogrup, iar marţi va prezida o nouă şedinţă a 
Consiliului ECOFIN 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, participă luni, la Bruxelles, la reuniunea Eurogrup în format 
extins, unde va fi discutată propunerea privind instrumentul bugetar pentru convergenţă şi competitivitate, 
informează un comunicat al ministerului de resort. 
Marţi, Eugen Teodorovici va prezida a doua reuniune a Consiliului UE pentru Afaceri Economice şi Financiare 
(ECOFIN), pe agenda căreia figurează adoptarea propunerii de compromis a Preşedinţiei române a Consiliului pe 
Pachetul privind Sistemul European de Supraveghere Financiară (ESFS) şi a concluziilor Raportului privind 
Sustenabilitatea Fiscală, descărcarea de gestiune bugetară pentru execuţia aferentă anului 2017 şi orientările 
privind construcţia bugetului Uniunii Europene din 2020. 
De asemenea, Comisia Europeană va prezenta comunicarea "Către un proces decizional mai eficient şi mai 
democratic în domeniul politicii fiscale a UE". 
Documentul propune o foaie de parcurs pentru o tranziţie progresivă de la unanimitate la sistemul de vot cu 
majoritate calificată în anumite domenii ale politicii fiscale a UE. 
Propunerea va fi şi principala temă a discuţiei bilaterale pe care ministrul Teodorovici o va avea luni cu comisarul 
european pentru afaceri economice şi financiare, impozitare şi vamă, Pierre Moscovici.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Directorii de școli se vor odihni mai puțin. Zilele de concediu vor fi calculate după Legea Salarizării, nu după 
Legea Educației 
Directorii de școli vor avea mai puține zile de concediu. Modificarea apare într-un ordin de ministru, lansat în 
dezbatere publică, pe site-ul Ministerului Educației. Ecaterina Andronescu a declarat că măsura este doar pentru 
armonizarea cu Legea salarizării, care prevede puțin peste trei săptămâni de concediu în cazul funcțiilor de 
conducere. 
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Concediul profesorilor este prevăzut în Legea Educației și presupune 62 de zile de odihnă, pe an, în vacanțelor 
elevilor. Dar, pentru directorii de școli, zilele de concediu se vor calcula după Legea Salarizării, care prevede doar 
24 de zile de odihnă pentru funcțiile de conducere. 
Modificarea apare într-un proiect de ordin de ministru, lansat în dezbatere publică. 
Specialiștii în Educație cred că măsura scoate la suprafață o problemă mai gravă: nu mai sunt bani. 
În septembrie 2018, Ministerul Educației le recomanda profesorilor și directorilor să-și ia concediu în perioada 
vacanțelor, ca să acopere cele 62 de zile de odihnă, după ce ministerul primise multe cereri de compensare în 
bani pentru concediile neefectuate la timp. Și asta mai ales din partea profesorilor care ies la pensie și a celor care 
pleacă din sistemul de educație. Aceștia au dreptul să obțină banii pentru concediul neefectuat în ultimii 3 ani. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Proiectul gazoductului Nord Stream 2 întăreşte puterea Rusiei în Europa (Die Welt) 
Cotidianul conservator german Die Welt vede în proiectul gazoductului Nord Stream 2 un mijloc pentru Rusia de 
a-şi întări puterea în Europa printr-un mai mare control asupra alimentării cu energie, comentează agenţia 
germană de presă (DPA) preluate de agerpres. 
"Acum, Berlinul şi-a folosit influenţa pentru a promova un proiect care divizează Europa - proiectul gazoductului 
Nord Stream 2", a scris Die Welt într-un editorial apărut sâmbătă. 
"Germania şi Rusia vor fi principalii câştigători ai acestui proiect, în timp ce pierzătorii vor fi Polonia, Ucraina şi 
toate acele ţări din Europa care au îngrijorări justificate privind securitatea şi vor să limiteze, nu să încurajeze, 
dorinţa Rusiei de agresiune", a adăugat cotidianul citat. 
Conform Die Welt, " Nord Stream 2 va transforma Germania în principalul distribuitor al gazului rusesc în Europa". 
"Acest lucru are sens din punct de vedere economic, efectele negative politice vor fi semnificative: Moscova îşi va 
întări puterea, în timp ce neîncrederea statelor central şi est-europene faţă de Germania va spori", a mai scris 
publicaţia. 
Cele 28 de state membre ale Uniunii Europene au căzut vineri de acord asupra unei poziţii comune privind 
revizuirea reglementărilor în domeniul transportului gazelor naturale, care vizează în special proiectul 
gazoductului Nord Stream 2, pe baza unei soluţii de compromis avansată de Franţa şi Germania, au declarat vineri 
pentru AFP o serie de surse diplomatice. 
Preşedinţia română a Consiliului UE a anunţat pe Twitter că s-a ajuns la un acord între statele membre. Acest 
acord va permite demararea negocierilor cu Parlamentul European pentru revizuirea Directivei europene cu 
privire la gazele naturale. Modificările avut în vedere au drept obiectiv aplicarea regulilor de pe piaţa comună a 
energiei şi gazoductelor al căror punct de plecare se află în ţări terţe. 
Această revizuire, propusă de Comisia Europeană, este percepută ca o dorinţă a executivului comunitar de a 
reglementa mai bine proiectul gazoductului Nord Stream 2, care este în prezent construit între Rusia şi Germania, 
via Marea Baltică. Potrivit Bruxellesului, acest proiect pune în discuţie independenţa energetică a UE şi securitatea 
aprovizionării cu gaze naturale. 
Potrivit surselor diplomatice citate de AFP, mandatul acordat preşedinţiei române a Consiliului UE reflectă o 
soluţie de compromis transmisă vineri de Franţa şi Germania. 
"Am ajuns la un acord care nu a fost posibil decât graţie cooperării strânse între Franţa şi Germania, sub 
preşedinţia română a Consiliului UE", a declarat cancelarul german Angela Merkel într-o conferinţă de presă 
organizată la Berlin. 
Franţa şi Germania au fiecare companii implicate în proiectul Nord Stream 2. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Sfârşit de săptămână cu proteste în Ungaria, Serbia, Spania și Italia 
Sfârşit de săptămână tensionat în Europa. De la Belgrad, în Serbia, până la Madrid, în Spania, zeci de mii de 
oameni au ieşit în stradă şi au contestat puterea, din diverse motive. 
În capitala Ungariei, protestul a început încă de aseară, când un grup de tineri a blocat podul cu lanțuri din 
Budapesta. 
A fost un avertisment înainte de discursul premierului Victor Orban privind starea națiunii. 
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Șeful executivului ungar a anunțat o serie de măsuri menite să sprijine familia și creșterea natalității. 
Discursul a fost neconvingător pentru miile de oameni care s-au strâns în fața noului birou al premierului ca să 
conteste așa-numita lege a sclaviei. 
Spaniolii cer demisia premierului Sanchez pe care îl acuză de trădare 
Proteste cu zeci de mii de oameni și la Madrid, care au răspuns chemării partidelor de dreapta și extremă dreapta. 
Demonstranții îl acuză pe șeful guvernului socialist, Pedro Sanchez, de trădare pentru că le oferă separatiștilor 
catalani șansa dialogului. Ei spun că acesta este primul pas spre concesii în favoarea independenței Cataloniei. 
Proteste violente în Italia, după evacuarea unui centru social din Torino 
Proteste violente și în orașul italian Torino, unde anarhiștii au contestat evacuarea unui centru social. 
Manifestanții au incendiat tot ce le-a ieșit în cale, de la pubele până la mașini, și au atacat autobuze. 
Poliția a ripostat cu gaze lacrimogene și a arestat 11 persoane. 
Sârbii cer pentru a 10-a săptămână consecutivă demisia preşedintelui 
Demonstrații de amploare și în Serbia unde, pentru a 10-a săptămână consecutivă, mii de oameni cer demisia 
președintelui Alexandar Vucic pe care îl acuză de autoritarism. 
La putere din 2014, Vucic a lăsat să se înțeleagă că ar putea convoca alegeri anticipate în primăvară. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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